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1 
Wat is de reden voor het feit dat de werkzaamheden niet binnen het 
huidige budget en de huidige planning kunnen worden uitgevoerd? 

2 
Kunt u bevestigen dat ProRail een conflict heeft met aannemer Dura 
Vermeer over de uitvoering van het contract met betrekking tot de 
stationsvernieuwing in Zwolle? 

3 
Hoe typeert u de samenwerking tussen ProRail, NS en de gemeente 
Zwolle? Klopt het dat de samenwerking tussen de partners en de 
opdrachtgever niet geheel soepel is verlopen? 

4 
Kunt u aangeven over welke onderdelen van het contract met de 
aannemer verschil van mening bestaat? Is het juist dat de aannemer voor 
tientallen miljoenen euro’s werkzaamheden opvoert als «meerwerk»? 
Welke activiteiten betreft dit en op welke wijze worden dergelijke 
financiële risico’s doorgaans door ProRail in contracten afgedekt? 

5 
Welke consequenties heeft het conflict rondom de bouw voor de 
werkzaamheden, tijdsplanning en financiën? 

6 
Heeft ProRail naar uw mening voldoende toezicht gehouden op de 
uitvoering? Gaat u in de richting van ProRail actie ondernemen om er 
voor te zorgen dat de aannemer alsnog zoveel mogelijk wordt gehouden 
aan de contractuele voorwaarden voor wat betreft het moment van 
oplevering en het beschikbare budget? Zo ja, welke stappen gaat u 
concreet zetten? 

7 
Welke scopewijzigingen bevatten de nieuwe afspraken met de aannemer 
ten opzichte van de drie afzonderlijke contractonderdelen (spoortunnel, 
vierde perron, vernieuwing sporen/wissels)? 

8 
Welk ambitieniveau is gehanteerd bij de planvorming en budgetvast-
stelling voor de verbouwing van station Zwolle? Is dit ambitieniveau 
vergelijkbaar met dat van de Nieuwe Sleutel Projecten, gezien het grote 
belang van dit overstapknooppunt en de aantallen te verwachten 
reizigers? 

9 
Klopt het dat de verbouwing van het station en de verplaatsing van het 
busstation tot nu toe gescheiden projecten waren? Klopt het dat er sprake 
is van betere aansluitingsmogelijkheden tussen deze twee projecten, nu 
de verbouwing van het station is vertraagd? 

10 
Zijn de nieuw te bouwen stationsperrontunnel, de perronaanpassingen en 
het toekomstige busstation als één geheel ontworpen? Zo nee, wat is er 
nodig om dit alsnog te realiseren? 
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11 
Welk effect heeft de temporisering op de plannen van de gemeente Zwolle 
voor aanleg van de tunnel onder het spoor en de verplaatsing van het 
busstation? 

12 
Wat houdt de versobering van het project exact in? 

13 
Klopt het dat ProRail erg laat was met het aanleveren van de benodigde 
documenten ten behoeve van de bestemmingsplanwijziging van de 
gemeente Zwolle van eind 2011? Wat was de reden dat ProRail zo laat met 
de documenten was en heeft dat invloed gehad op de bouwtermijnen 
voor het perron voor de Hanzelijn? 

14 
Als er een versobering wordt aangebracht in de bouwplannen, welk effect 
heeft dat dan op de beeldkwaliteit van het station en de omgeving? Met 
andere woorden: zit de versobering in het bouwproces, of in de kwaliteit 
van het bouwwerk en de materialen van de afwerking? 

15 
Wat is de maximale duur van de bouw, uitgaande van een fasering 
volgens het minst gunstige scenario? 

16 
a. Wanneer zal nu de aanpassing van de sporenlayout, inclusief de 

verhoging van de baanvaksnelheden, op zijn vroegst en op zijn laatst 
zijn afgerond? 

b. Wat betekent deze vertraging voor de geplande dienstregeling die 
12-12-12 zou ingaan? 

17 
Zijn de principes van simpel spoor toegepast op de plannen voor de 
sporenlayout voor station Zwolle? Zo nee, waarom niet? 

18 
a. Bent u bereid, nu het hele project opnieuw onder de loep wordt 

genomen, alsnog verhoging van de baanvaksnelheid voor de eerste 
kilometers van het spoor Zwolle-Enschede mee te nemen in het 
project? 

b. Deelt u, gelet op het feit dat{ 
– reeds bekend was dan het dienstregelingmodel met name voor 

reizigers die in Zwolle wilden overstappen richting de Randstad 
een krappe oplossing bood; 

– er ter voorkoming daarvan ingrijpender maatregelen nodig zijn, 
zoals het dubbelsporig maken van nu nog enkelsporige delen of 
het drastisch verhogen van de baanvaksnelheid op bepaalde 
delen van het traject; 

{de mening dat het systeem ook na het project ZwolleSpoort voor de 
corridor Enschede-Zwolle onvoldoende capaciteit heeft om een robuuste 
aansluiting te Zwolle te bewerkstellingen en dat door die te krappe 
aansluiting voortdurend vertragingen en gemiste aansluitingen zullen 
blijven ontstaan? 
c. Klopt het dat dit probleem alleen is op te lossen door een substanti-

ële verkorting van de rijtijd op het traject Zwolle-Heino en dat dit door 
ProRail wordt onderschreven? 

d. Deelt u de mening dat snelle wissels weinig helpen in reistijdwinst, 
bieden van robuuste aansluitingen en reistijdbetrouwbaarheid als het 
aanpalende baanvak zo een beperking houdt in de snelheid? 
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19 
a. Kent u het bericht «Station Zwolle loopt uit de Rails» uit de Stentor 

van 19 januari 2012?1 

b. Klopt het dat fase 3 (de aanpak van het emplacement, inclusief 
nieuwe wissels en relaishuisjes) helemaal stilligt? 

c. Wat wordt bedoeld met de uitspraak dat met nieuwe inzichten zal 
worden bezien wat echt nodig is voor een robuust spoornet bij 
Zwolle? Betekent dit dat reizigers uit het noorden bij de opening van 
de Hanzelijn straks in een testfase komen (met risico’s op knelpunten 
in de dienstregeling) en dat pas na 12-12-12 zal worden besloten over 
aanpassingen van het emplacement? 

d. Heeft u kennisgenomen van de nieuwe strategische koers van 
ProRail, die luidt dat in 2015 het aantal verwijtbare storingen tot nul is 
gereduceerd? 

e. Deelt u de zienswijze dat Zwolle voor de spoorbereikbaarheid van het 
Landsdeel Noord een onmisbaar knooppunt vormt? 

f. Onderschrijft u de conclusie dat de beschikbaarheid van het tracé 
Hattemerbroek-Zwolle-Meppel daarmee een hoogkritiek element is in 
de landsdelige bereikbaarheid, en dat om die reden de invoering van 
moderne redundant uitgevoerde spoorbeveiligingstechniek noodza-
kelijk is? 

g. Deelt u het standpunt dat het, mede gelet op de nu al uiterst krappe 
situatie op Hattemerbroek-Zwolle-Meppel, verstandig is om bij de 
herbezinning van het project Zwolle, naast de reeds geplande 
seinverdichting, ook alvast rekening te houden met een verdere 
verkeersoptimalisatie met behulp van ERTMS Level 2? 

20 
Kunt u aangeven hoe het mogelijk is dat door een gefaseerde uitvoering 
van dit project er geen vertraging optreedt en als dit zo is, om welke reden 
hier dan niet in eerste instantie al voor was gekozen? 

21 
Kunt u aangeven waarom een gefaseerde uitvoering wel mogelijk is 
binnen het budget en een verbouwing in één keer niet, terwijl de 
werkzaamheden van een gefaseerde uitvoering toch voornamelijk in de 
weekenden en nachten zullen plaatsvinden en daarmee dus gepaard gaan 
met hogere loonkosten en bovendien het efficiency voordeel vervalt 
doordat de werkzaamheden iedere keer moeten worden opgestart en 
stilgelegd en het station toegankelijk moet worden gemaakt voor 
treinreizigers? 

22 
Is er al zicht op een nieuwe planning voor het spoorproject ZwolleSpoort? 
Wat is naar verwachting de nieuwe doorlooptijd nu de werkzaamheden 
gefaseerd worden uitgevoerd? 

23 
Biedt deze vertraging mogelijkheden om werkzaamheden te combineren 
met andere, in de nabije toekomst uit te voeren werkzaamheden? 

24 
Op welke wijze worden de reizigersorganisaties door NS en ProRail verder 
betrokken bij de uitvoering van de benodigde buitendienststellingen? 

25 
Wanneer wordt duidelijk hoeveel buitendienststellingen van station 
Zwolle wel gaan plaatsvinden en hoe wordt hierover gecommuniceerd? 
Wat wordt de maximale (aaneengesloten) duur van de kleinere 
buitendienststellingen? 

 

1 http://www.destentor.nl/regio/zwolle/10295111/
Station-Zwolle-loopt-uit-de-rails.ece 
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26 
Klopt het dat nu aanmerkelijk minder korte buitendienststellingen worden 
verwacht dan toen de keuze werd gemaakt voor een vierweekse sluiting 
omdat dit, zoals toen de gedachte was, aantrekkelijker zou zijn voor de 
reiziger dan een groot aantal kortere sluitingen? 

27 
a. Kunt u aangeven welke risico’s precies maken dat het project in de 

geplande vorm is stopgezet? 
b. Hoe is het mogelijk dat nu pas blijkt dat de aanpak van dit project 

middels een aaneengesloten periode van vier weken te risicovol is? 

28 
Is de zomersluiting van vier weken nu definitief van de baan? Komt er ook 
op de langere termijn, tot het einde van de werkzaamheden, geen 
langdurige sluiting? 

29 
a. Bent u bereid om voor de dagen dat station Zwolle dicht gaat alsnog, 

in aanvulling op vervangend busvervoer, de optie te onderzoeken van 
een omgeleide intercity Groningen-Deventer die keert voor station 
Zwolle zodat doorgaande reizigers zo min mogelijk overlast van de 
werkzaamheden ondervinden? 

b. Deelt u de mening dat het risico op het niet halen van de kritische 
overstap in Deventer voor zo een omgeleide trein kan worden 
afgedekt door, gedurende de sluiting van station Zwolle, zo nodig 
Olst en Wijhe door middel van busvervoer te ontsluiten, zodat bijna 
vijf minuten rijtijdwinst wordt behaald voor de omgeleide intercity 
naar Noord Nederland en de aansluiting in Deventer gegarandeerd 
is? 

30 
Hoeveel budget heeft u aan ProRail voor de vernieuwing van het station 
Zwolle beschikbaar gesteld? Hoeveel extra budget is er nodig voor de 
uitvoering en op welke wijze wordt dit financieel gedekt? 

31 
Hoe verklaart u dat door het besluit om de werkzaamheden in de tijd te 
spreiden, de kosten beter beheerst kunnen worden, aangezien kostenover-
schrijdingen in bouwprojecten vaak veroorzaakt worden door vertra-
gingen en langere bouwtijd? 

32 
Worden er werkzaamheden opnieuw aanbesteed? Welke kansen biedt dit 
voor ondernemingen uit de regio Zwolle? 

33 
Zijn de benodigde budgetten voor de verplaatsing van het busstation al 
beschikbaar, waaronder die van een bustunnel onder het spoor door? 

34 
Hoe wordt voorkomen dat de verbouwing van station Zwolle meer gaat 
kosten? 

35 
Kunt u in tabelvorm aangeven hoe de gelden uit de motie Koopmans c.s. 
over reservering van 160 mln. voor de spoordriehoek in Noord-Nederland 
(27 658, nr. 41) nu zijn verdeeld? Welke projecten gaan definitief door, 
welke worden onderzocht en voor welke projecten is geen geld? Zijn 
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gelden uit de genoemde motie Koopmans aangewend ten behoeve van 
het project ZwolleSpoort? 

36 
Wat zijn de financiële gevolgen van de recente ontwikkelingen in de 
plannen voor station Zwolle? Wordt het project nog steeds binnen het 
budget gerealiseerd? 

37 
Hoe verhouden de betreffende problemen zich tot de selectiecriteria die 
bij de gunning zijn gehanteerd, waarbij juist de veronderstelde publieks-
vriendelijkheid van de bouwmethode zwaar heeft meegewogen? Is het 
financiële risico van de innovatieve bouwmethode door ProRail wel in 
voldoende mate bij de aannemer gelegd? 

38 
Wat zijn de gevolgen voor de omwonenden van de nieuwe aanpak? 

39 
Gaat u verbeteringen aanbrengen aan de tijdelijke voorzieningen voor het 
fietsparkeren nu de bouwactiviteiten langer duren? 

40 
Welke werkzaamheden worden later uitgevoerd en wat zijn de gevolgen 
voor het treinverkeer en de reiziger van het later uitvoeren van deze 
werkzaamheden? 

41 
Kunt u aangeven of het gebruikelijk is bij ProRail dat er eerst een plan en 
project wordt opgestart alvorens er een werkgroep wordt opgericht? Vindt 
u dat dit strookt met het Reiziger centraal-principe? 

42 
In hoeverre zullen reizigers en omwonenden extra overlast ondervinden 
als gevolg van het conflict tussen de spoorbeheerder en de aannemer? 
Blijft algehele buitendienststelling in de zomer nu geheel achterwege of 
wordt dit «beperkt»? Van hoeveel «kleinere buitendienststellingen» zal 
sprake zijn en wanneer worden deze ingepland? 

43 
Klopt het dat de ingebruikname van de Hanzelijn eind 2012 niet in gevaar 
komt? Zijn alle daarvoor benodigde werkzaamheden nu tijdig klaar? Geldt 
dat ook voor de geplande dienstregeling inclusief de beoogde reistijden? 
Is nu voorkomen dat het project financieel uit de hand loopt? Is de 
traverse wel een volwaardig alternatief voor de huidige tunnel? 

44 
Wat zijn de gevolgen van de aanpassingen in het project ZwolleSpoort 
voor de ombouw van «het Kamperlijntje»? 

45 
Kunt u aangeven wat de gevolgen zijn voor de reistijd via Zwolle voor 
doorgaande reizigers richting Amersfoort en Deventer van zowel 
stopstations als intercitystations op de lijnen vanuit Groningen, 
Leeuwarden en Emmen voor de volgende opties: 
a. alternatief busvervoer? 
b. noodstation met doorgaande verbinding Meppel-Deventer? 
c. alternatief busvervoer en doorgaande verbinding Meppel-Deventer 

zonder noodstation? 
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46 
Wat is uw rol geweest in het besluit om de werkzaamheden gefaseerd uit 
te voeren? 

47 
Hoe gaat u de Kamer verder informeren over de voortgang van de 
werkzaamheden aan station Zwolle?
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